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	Note: This agreement is drafted in both English and French. In the event of a conflict between SPIE and the Subscriber, the English version is the sole version that will be deemed authentic. The French translation is strictly for reference only, for the purpose of COUPERIN renewal review and invoice approval.

This AGREEMENT is by and between

SPIE, the International Society for Optics and Photonics, with offices at 1000 20th Street, Bellingham,
WA  98225, USA
and
__________________________ (“Subscriber”) with offices at ____________________.

WHEREAS, SPIE and Subscriber agree that it is desirable to allow Authorized Users as defined below at Subscriber sites defined in Appendix B to have access to the online versions of SPIE’s proceedings and Journals, which are a part of the SPIE Digital Library.

THEREFORE, SPIE and Subscriber agree as follows:

1. SCOPE AND COVERAGE

a. The proceedings and journals covered by this Agreement are the electronic versions of those titles listed in Appendix A (“Licensed Material”). 

b. SPIE warrants that it owns or has the right to publish and distribute the Licensed Material.

2. AUTHORIZED USERS

SPIE grants to Authorized Users as defined herein online access to the Licensed Material.  This grant may not be transferred or extended to others.  For purposes of this Agreement, “Authorized Users” means the employees, staff, faculty, and students, including walk-ins officially affiliated with the Subscriber during the subscription term and other persons, which may include retired employees, with legal access to the Subscriber’s library resources and facilities, using the authentication method defined in Appendix B.  Alumni do not qualify as Authorized Users.  The Subscriber will exercise reasonable vigilance and shall be responsible for all access control and security measures necessary to ensure that its IP addresses are not used to access the Licensed Material by anyone other than Authorized Users.  The Subscriber agrees to use common and reasonable methods to inform Authorized Users of general terms and conditions for the use of the Licensed Material that are consistent with this Agreement.  Furthermore, the Subscriber will make reasonable efforts to enforce the terms of this Agreement upon receiving information from SPIE or its agents indicating that the terms of this Agreement have been violated.

3. ACCESS AUTHORIZATION

Authorized Users will be recognized and authorized by their Internet address as indicated in Appendix B, unless an alternative access method has been established by mutual agreement.  Subscriber shall provide to SPIE the name and e-mail address of an administrative contact who will be the Primary Contact for SPIE.

SPIE allows secure and « on-the-go » remote access, from any location in and outside the establishment premises. Remote access, secure and « on-the-go », is controlled by the Subscriber with any identification and sign-on such as, for instance, VPN products, SSO (Single Sign On) systems, LDAP directories, associated with any type of proxy servers or via any other access control systems to subscribed web services such as identity federations following, for instance, the Shibboleth2 protocol).

4. PERMITTED USE

a. Authorized Users are permitted online access to the Licensed Material, and may download, save, or print text, search results, or other information from the Licensed Material solely for use in research or education.  Authorized Users may only use this online access in a way that conforms to all applicable laws and regulations.  Portions of the License Materials may be used for the purpose of creating and storing course packs or training materials and making them available to authorized Users. 

b. Authorized Users are permitted to copy and transmit brief sections of individual articles in “person-to-person” and non-systematic scholarly exchanges of information between Authorized Users and specific individuals. 

c. Authorized Users may use the Licensed Material for text and data mining exclusively for research and educational or business purposes and may load, store, and analyze the results on a secure network, provided such use is in accordance with all other provisions of this Agreement.  Information derived from text or data mining may be made public; however, the original copyrighted source documents may not be publicly distributed. 

d. The Licensed Materials may be used by academic organizations only to fulfill Interlibrary Loan (ILL) requests provided that such use is in compliance with national, international, or other generally accepted guidelines for ILL activity, such as CONTU.  Only a hard copy printed from the electronic files or digital copies delivered in a secure electronic environment may be used to fulfill ILL requests.  No article may be supplied for a for-profit entity or other non-academic institution, or supplied for any commercial purpose without full payment of the Publisher’s copyright fee or royalty.

5. PROHIBITIONS ON CERTAIN USE

a. Except as provided in Section 4 of the Agreement, Subscriber shall not knowingly permit anyone other than Authorized Users to access and use the Licensed Material. 

b. Altering, recompiling, reselling, republishing, or Internet posting of any text, illustrations, search results, or other information from the Licensed Material, or any portion thereof, in any form or medium, is prohibited. 

c. Systematic or programmatic downloading, printing, transmitting, or copying of the Licensed Material, the intent or effect of which is to capture, reproduce, or transfer the entire contents of a proceedings or journal volume or issue, or sequential or cumulative search results, or collections of abstracts, articles, or table of contents, is prohibited.  Other systematic or programmatic use of the Licensed Material that interferes with the access of Authorized Users or that may affect the performance of the SPIE Digital Library system, for example, the use of “robots” to index content without authorization by SPIE, is prohibited.  SPIE reserves the right to suspend access to an IP address or address range upon detecting a breach of the Agreement by a person(s) at the IP addresses(es) involved.  SPIE will use reasonable efforts to notify Subscriber as soon as possible via e-mail to the Primary Contact named in the Agreement.  In such cases the Subscriber is expected to make a reasonable effort to investigate and remedy the incident to the best of its ability. 

d. Entire articles or substantial sections of an article may not be transmitted by Authorized Users to persons not officially associated with the Subscriber, except as allowed by copyright status (for example, a Creative Commons license) or as otherwise authorized by SPIE. 

e. Redistribution or Internet posting of the Licensed Material in any form, except as permitted in Section 4 or Section 5.d, without authorization by SPIE and/or payment of an Item Fee or royalty to SPIE or to the Copyright Clearance Center, is prohibited.

f. The Subscriber and its Authorized Users may not intentionally circumvent the SPIE Digital Library access control system or use any external third-party system or service to conduct unauthorized access and use. 

g. All rights not expressly granted herein are reserved to SPIE.

6. COUNTER REPORTS

COUNTER usage reports are made available to the Subscriber and may be accessed and downloaded through the SPIE Digital Library administrative web page by the primary contact as noted in Appendix B, or by others representing the Subscriber, provided SPIE is notified in writing of the delegated authority by the primary contact. 

7. DURATION OF AGREEMENT

a. This Agreement becomes effective on the start date of the subscription term specified in Appendix C, contingent on SPIE’s receipt of payment of the Subscription Fee indicated in Appendix C.

b. The Subscriber may exercise the option to continue the Agreement for an additional term(s) by accepting the Subscription Renewal Quote provided by SPIE and by paying the Subscription Fee provided on the Renewal Invoice. 

c. This Agreement will terminate: 

i. On the expiration date of the Agreement currently in effect if SPIE has not received the Licensee’s Subscription Fee for the subscription renewal term as provided for in Section 7.b.

ii. Following thirty (30) days’ prior written notice to the Subscriber by SPIE that any term or condition of this Agreement has been violated, knowingly or unknowingly, provided that the violation has not been remedied with reasonable diligence upon notification. 

8. FEES AND PAYMENT

a. Subscriber agrees to pay the Subscription Fee stated in Appendix C.  The fee is payable upon signing this Agreement.  Only the following adjustments may be made to the Subscription Fee:

i. A print subscription to any title included in the Licensed Material listed in Appendix A may be added; fees are available upon request.  (This option excludes any online-only publications.)

ii. If any title that is a part of the SPIE Digital Library ceases publication or is withdrawn by SPIE from the SPIE Digital Library, or if SPIE is otherwise unable to provide continued access to any title during the term of this agreement, the Subscriber’s annual Subscription Fee will be adjusted appropriately by SPIE. 

9. COPYRIGHT

The Licensed Material and its contents are copyrighted by SPIE and/or the authors.  The Licensed Material is subject to all applicable copyright and data protection and other rights of the stated owner and SPIE under the laws of the United States and other countries.  Copyright notices in the Licensed Material and its articles may not be removed, obscured, or modified in in any way.  Unauthorized copying or redistribution of Licensed Material is a violation of copyright laws. 

10. FAILURE OF PERFORMANCE

From the effective date of this Agreement, the Subscriber and its Authorized Users are entitled to attempt online access to the Licensed Material at any time.  SPIE endeavors to provide service to the SPIE Digital Library 24 hours a day, 365 days a year.  SPIE will endeavor to announce any planned downtime necessary for service upgrades on the SPIE Digital Library website, and will always seek to minimize the length and impact of such downtime.  SPIE, however, will not be liable for any delay, transmission error, software or equipment incompatibilities, force majeure or other failure of performance.  SPIE will use commercially reasonable efforts to correct any material performance problem brought to its attention as quickly as possible and may suspend operation as necessary pending such correction.  Except in circumstances such as force majeure, planned downtime, brief outages, or circumstances beyond SPIE’s control, should SPIE be unable to fulfill the terms of this Agreement, SPIE will compensate the Subscriber for disruption of service by refunding a proportion of the Subscription Fee corresponding to the duration of the service disruption. 

11. ARCHIVAL RIGHTS OF SUBSCRIBER

SPIE employs commonly used means to archive all electronic information that it publishes.  Upon termination of the Agreement, Subscriber is entitled to receive, on request, an archive copy of the content published during the calendar year(s) for which the Subscriber maintained a subscription(s), to be provided via appropriate media.  The Subscriber is permitted to copy this content to its information systems and provide access to Authorized Users.  Any hardware or software required to distribute content from the archive is the responsibility of the Subscriber.  The definition of Authorized Users and allowed and prohibited uses as specified in this agreement also apply to the use of the archive.  Upon termination of a subscription for whatever reason, no additional service is provided by SPIE. 

SPIE also engages Portico to maintain an archive of the Licensed Material for long-term preservation, and provided the Subscriber is a member of Portico, permits Authorized Users to access such archive after termination of this Agreement. 

12. DISCLAIMER OF WARRANTIES; LIMITATION OF LIABILITY

SPIE warrants that it is entitled to grant the licenses granted in this Agreement, and is authorized to execute this Agreement.  SPIE MAKES NO WARRANTY OR REPRESENTATION OF ANY KIND, EXPRESS OR IMPLIED, WITH RESPECT TO THE LICENSED MATERIAL, INCLUDING THE QUALITY, ORIGINALITY, SUITABILITY, SEARCHABILITY, OPERATION, PERFORMANCE, AND COMPLIANCE WITH ANY COMPUTATIONAL PROCESS, MERCHANTABILITY OR FITNESS FOR A PARTICULAR PURPOSE.

SPIE SHALL NOT BE LIABLE FOR: EXEMPLARY, SPECIAL, INDIRECT, INCIDENTAL, CONSEQUENTIAL OR OTHER DAMAGES, ARISING OUT OF OR IN CONNECTION WITH THE SUBSCRIPTON OR LICENSE GRANTED HEREUNDER, THE USE OR INABILITY TO USE THE SPIE DIGITAL LIBRARY, SPIE’S PERFORMANCE UNDER THIS AGREEMENT, TERMINATION OF THE AGREEMENT BY SPIE OR THE LOSS OF DATA, BUSINESS OR GOODWILL, EVEN IF SPIE IS ADVISED OR AWARE OF THE POSSIBILITY OF SUCH DAMAGES.  IN NO EVENT SHALL THE TOTAL AGGREGATE LIABILITY OF SPIE FOR ANY CLAIMS, LOSSES OR DAMAGES ARISING OUT OF USE OF THE SERVICES OR LICENSED MATERIAL, OR ANY BREACH OR TERMINATION OF THIS AGREEMENT EXCEED THE TOTAL AMOUNT PAID BY THE SUBSCRIBER TO SPIE FOR THE SPIE DIGITAL LIBRARY SUBSCRIPTION, FOR THE CURRENT SUBSCRIPTION YEAR IN WHICH SUCH CLAIM, LOSS OR DAMAGE OCCURRED, WHETHER IN CONTRACT, TORT, OR OTHERWISE, INCLUDING WITHOUT LIMITATION DUE TO NEGLIGENCE.  The foregoing limitation of liability and exclusion of certain damages shall apply regardless of the success or effectiveness of other remedies.  No claim may be made against SPIE unless suit is filed thereon within one (1) year after the event giving rise to the claim. 

13. WAIVERS

The failure of SPIE to exercise any right provided for or the waiver of any provision of this Agreement shall not prevent subsequent exercise of such right or be deemed a waiver of any subsequent breach of the same, or any other, provision of this Agreement. 

14. GENERAL

This Agreement constitutes the entire agreement between SPIE and Subscriber and supersedes any prior communication or agreement between the parties with respect to the subject matter hereof.  This Agreement may be amended only in writing and signed by both Parties. 

SPIE and the Subscriber agree that the specific details of this Agreement are confidential and may not be disclosed to third parties without prior written consent of the other party.

The Subscriber may not assign or transfer its rights under this Agreement.  The provisions of Sections 5, 9, 10, 11, 12, and 13 herein shall survive any expiration or termination of this Agreement. 

The persons signing below hereby warrant that they are authorized to sign this Agreement on behalf of their respective organizations. 
	Nota : Ce contrat est rédigé en anglais et en français. En cas de conflit entre SPIE et le Client, seule la version anglaise sera prise en considération. La traduction française est présente uniquement à titre d’information, pour l’examen du renouvellement COUPERIN et l’approbation des factures.

Ce CONTRAT est conclu entre

SPIE, the International Society for Optics and Photonics, sis au 1000 20th Street, Bellingham,
WA  98225, USA
et
__________________________ (“l’Abonné”) sis au ____________________.

ATTENDU QUE SPIE et l’Abonné conviennent qu’il est souhaitable d’accorder aux Utilisateurs Autorisés, tels que définis ci-après sur les sites de l’Abonné définis en Annexe B, le droit d’accéder aux versions en ligne des conférences et des revues SPIE qui font partie de la SPIE Digital Library.

PAR CONSEQUENT, SPIE et l’Abonné s’accordent sur les points suivants :

1. PORTEE ET COUVERTURE

a. Les conférences et revues couvertes par ce contrat sont les versions électroniques de ces titres listés en Annexe A (« Contenus sous Licence »).

b. SPIE garantit être propriétaire ou avoir le droit de publier et distribuer les Contenus sous Licence.

2. UTILISATEURS AUTORISES
SPIE accorde aux Utilisateurs Autorisés tels qu’ici définis un accès aux Contenus sous Licence. Ce droit ne peut être transféré ou étendu à d’autres. Dans le cadre de ce Contrat, « Utilisateurs Autorisés » désigne les employés, personnel, corps enseignant et étudiants, incluant les visiteurs officiellement affiliés à l’Abonné durant la période d’abonnement et autres personnes, qui peuvent inclure les retraités bénéficiant d’un accès légal aux bâtiments et ressources de la bibliothèque de l’Abonné, utilisant la méthode d’authentification définie en Annexe B. Les alumni ne font pas partie des Utilisateurs Autorisés. L’Abonné fera preuve d’une vigilance raisonnable et sera responsable de tous les contrôles d’accès et mesures de sécurité nécessaires pour assurer que ses adresses IP ne sont pas utilisées pour accéder aux Contenus sous Licence par d’autres personnes que les Utilisateurs Autorisés. L’Abonné accepte d’utiliser les méthodes habituelles et raisonnables pour informer les Utilisateurs Autorisés des conditions générales d’utilisation des Contenus sous Licence qui constituent ce Contrat. De plus l’Abonné s’efforcera de faire appliquer les termes de ce Contrat lorsque SPIE ou son représentant l’informeront que les termes de ce Contrat ont été violés.

3. ACCES AUTORISES

Les Utilisateurs Autorisés seront reconnus et authentifiés par leur adresse Internet telle qu’indiquée en Annexe B, à moins qu’une méthode alternative n’ait été choisie par consentement mutuel. L’abonné fournira à SPIE le nom et l’adresse électronique d’un administrateur qui sera le Contact Principal de SPIE.

SPIE autorise un accès à distance, sécurisé et en mode « nomade », depuis tout point géographique situé dans et hors le site de l’établissement. L’accès à distance, sécurisé et en mode « nomade », est contrôlé par l’Abonné à l’aide de tout système d’identification et d’authentification comme par exemple les produits VPN, les systèmes SSO (Single Sign On), les annuaires LDAP, couplés à l’usage de tout type de serveurs mandataires ou via tout autre système de contrôle d’accès à des services web sur souscription comme les fédérations d’identités suivant par exemple le protocole Shibboleth.

4. UTILISATIONS AUTORISEES

a. Les Utilisateurs Autorisés ont le droit d’accéder en ligne aux Contenus sous Licence et peuvent télécharger, sauvegarder ou imprimer du texte, des résultats de recherche ou autre information des Contenus sous Licence uniquement à des fins de recherche ou d’enseignement. Les Utilisateurs Autorisés ne peuvent utiliser cet accès en ligne que d’une façon conforme aux lois et règlements en vigueur. Des passages des Contenus sous Licence peuvent être utilisés pour créer et stocker des cours ou des documents de formation et rendus accessibles aux Utilisateurs Autorisés.

b. Les Utilisateurs Autorisés ont le droit de copier et transmettre de courts passages d’articles isolés lors d’échanges d’information académiques non systématiques de « personne à personne » entre Utilisateurs Autorisés et individus spécifiques.

c. Les Utilisateurs Autorisés peuvent utiliser les Contenus sous Licence pour de la fouille de texte et de données exclusivement à des fins de recherche et d’enseignement ou d’objectif professionnel et peuvent charger, stocker et analyser les résultats sur un réseau sécurisé, tant qu’une telle utilisation respecte toutes les autres dispositions de ce Contrat. Les informations tirées de la fouille de texte et de données peuvent être rendues publiques ; néanmoins la source originale sous droits d’auteur ne peut pas être distribuée publiquement.
d. Les Contenus sous Licence peuvent être utilisés seulement par les établissements académiques pour répondre aux demandes de Prêt entre Bibliothèque (PEB) du moment que cette utilisation est conforme aux règles nationales, internationales et autres règles acceptées du PEB, telles que la norme CONTU. Seule une copie physique papier des fichiers électroniques ou des copies numériques transmises via un environnement électronique sécurisé peuvent être utilisées pour répondre aux demandes de PEB. Aucun article ne peut être fourni à une entité à but lucratif ou à un établissement non académique, ou fourni dans un but commercial sans paiement de droits d’auteur à l’Editeur.

5. INTERDICTIONS DE CERTAINES UTILISATIONS

a. Sous réserve des dispositions de la Section 4 de ce Contrat, l’Abonné n’autorisera sciemment aucune autre personne que les Utilisateurs Autorisés à accéder et utiliser les Contenus sous Licence.

b. Modifier, recompiler, revendre, publier ou poster sur Internet tout texte, illustrations, résultats de recherche ou toute autre information provenant des Contenus sous Licence ou d’une partie de ceux-ci, sous quelque forme que ce soit, est interdit.

c. Le téléchargement systématique ou programmé, l’impression, la transmission ou la copie des Contenus sous Licence, dont le but ou l’effet est de capturer, reproduire ou transférer des contenus entiers de volumes ou numéros de conférences ou revues, ou des résultats de recherche séquentiels ou cumulatifs, ou des collections de résumés, d’articles ou de tables des matières, est interdit. De telles utilisations systématiques ou programmées des Contenus sous Licence qui interfèrent avec l’accès des Utilisateurs Autorisés ou affectent les performances techniques de la SPIE Digital Library, par exemple l’utilisation de « robots » pour indexer du contenu sans l’autorisation de SPIE, sont interdites. SPIE se réserve le droit de suspendre l’accès d’une adresse IP ou d’une plage d’adresses en cas de détection d’une violation du Contrat par une ou des personnes associées aux adresses IP incriminées. SPIE mettra en œuvre les efforts raisonnables pour informer l’Abonné dès que possible par message électronique adressé au Contact Principal indiqué dans le Contrat. Dans de tels cas il est attendu de l’Abonné qu’il fasse des efforts raisonnables pour enquêter et remédier à la situation dans la mesure du possible.

d. Des articles entiers ou des passages substantiels d’articles ne peuvent être transmis par les Utilisateurs Autorisés à des personnes non associées officiellement à l’Abonné, sauf autorisation émanant du droit d’auteur (par exemple une licence Creative Commons) ou autorisation accordée par SPIE.

e. Redistribuer ou poster sur Internet du Contenu sous Licence sous quelque forme, sauf autorisation accordée en Section 4 ou Section 5.d, sans l’autorisation de SPIE et/ou le paiement d’une redevance ou de droits d’auteur à SPIE ou au Copyright Clearance Center, est interdit.

f. L’Abonné et ses Utilisateurs Autorisés ne peuvent circonvenir intentionnellement les systèmes de contrôle d’accès de la SPIE Digital Library, ou utiliser un système ou service tiers à des fins d’accès et d’utilisation non autorisés.

g. Tout droit non expressément indiqué ici est réservé à SPIE.


6. RAPPORTS COUNTER

Les rapports statistiques COUNTER sont mis à disposition de l’Abonné et sont accessibles et téléchargeables via la page administrateur de la SPIE Digital Library par le contact principal noté en Annexe B, ou par d’autres représentants de l’Abonné, pourvu que SPIE soit informé par écrit de la délégation d’autorité par le contact principal.

7. DUREE DU CONTRAT

a. Ce Contrat prend effet à la date de début d’abonnement spécifiée en Annexe C, sous réserve que SPIE reçoive le paiement de l’Abonnement indiqué en Annexe C.

b. L’Abonné a la possibilité de prolonger le Contrat pour une période supplémentaire en acceptant le Devis de Renouvellement fourni par SPIE et en payant le Montant de la Facture de Renouvellement.

c. Ce Contrat prendra fin :

i. A la date d’expiration du Contrat en cours si SPIE ne reçoit pas le paiement de l’Abonnement couvrant la période de renouvellement comme indiqué en Section 7.b.

ii. Passé trente (30) jours après notification écrite de l’Abonné par SPIE que l’un des termes ou conditions de ce Contrat a été violé, sciemment ou non, si aucune action raisonnablement rapide n’est mise en place pour remédier à cette violation après notification.

8. PRIX ET PAIEMENT

a. L’Abonné accepte de régler le Prix de l’Abonnement mentionné en Annexe C. Le montant est payable à la signature du Contrat. Seules les modifications suivantes peuvent être apportées au Montant de l’Abonnement :
i. Un abonnement papier à l’un des titres inclus dans les Contenus sous Licence listés en Annexe A peut être ajouté ; prix disponible sur demande. (Cette option exclut les publications uniquement disponibles sous format électronique).

ii. Si un titre qui fait partie de la SPIE Digital Library cesse de paraître ou est retiré par SPIE de la SPIE Digital Library, ou si SPIE est dans l’impossibilité de continuer à fournir accès à un titre durant la durée de ce contrat, le Montant de l’Abonnement annuel de l’Abonné sera ajusté de manière appropriée par SPIE.

9. DROITS D’AUTEUR

Les Contenus sous Licence sont la propriété de SPIE et/ou des auteurs. Les Contenus sous Licence sont soumis à tous les droits d’auteur et protection des données et autres droits applicables dudit propriétaire déclaré et de SPIE en vertu des lois des Etats-Unis et des autres pays. Les mentions de droit d’auteur des Contenus sous Licence et des articles ne peuvent être retirées, masquées ou modifiées de quelque sorte que ce soit. La copie et la redistribution non autorisées des Contenu sous Licence constitue une violation des droits d’auteur.

10. DEFAUT D’EXECUTION

A compter de la date effective de ce Contrat, l’Abonné et ses Utilisateurs Autorisés sont en droit d’accéder en ligne à tout moment aux Contenus sous Licence. SPIE s’emploie à fournir un accès à la SPIE Digital Library 24h/24h, 365 jours par an. SPIE s’efforcera d’avertir de tout ralentissement de service planifié pour la maintenance de la SPIE Digital Library et cherchera toujours à minimiser la durée et les effets de ces ralentissements. Néanmoins SPIE ne sera pas tenu responsable des délais, erreurs de transmission, incompatibilités informatiques ou matérielles, cas de force majeure ou autre défaut d’exécution. SPIE déploiera tous les efforts commerciaux raisonnables pour corriger les problèmes matériels d’exécution portés à sa connaissance aussi vite que possible et pourra suspendre l’exécution durant cette correction. Sauf dans des circonstances telles que la force majeure, l’interruption planifiée, la courte panne, ou la circonstance hors du contrôle de SPIE, si SPIE ne peut remplir les obligations de ce Contrat, SPIE dédommagera l’Abonné pour rupture de service en remboursant la partie du Montant de l’Abonnement correspondant à la durée d’interruption du service.

11. DROIT D’ARCHIVE DE L’ABONNE

SPIE utilise les moyens habituels pour archiver toute l’information électronique qu’elle publie. A l’expiration de ce Contrat, l’Abonné est en droit de recevoir, sur demande, une copie d’archive du contenu publié durant la ou les années pour lesquelles il a payé un abonnement, fournie sur le support approprié. L’Abonné est autorisé à copier ce contenu sur ses systèmes d’information et à fournir un accès aux Utilisateurs Autorisés. Tout matériel ou logiciel nécessaire à la distribution du contenu de l’archive est de la responsabilité de l’Abonné. La définition des Utilisateurs Autorisés et des utilisations autorisées et interdites telles qu’indiquées dans ce Contrat s’applique aussi à l’utilisation de l’archive. A l’expiration de l’abonnement, quelle qu’en soit la raison, aucun service additionnel n’est fourni par SPIE.

SPIE s’engage à fournir à Portico une archive des Contenus sous Licence à des fins de préservation durable et pourvu que l’Abonné soit un membre de Portico, permet aux Utilisateurs Autorisés d’accéder à cette archive après la fin de ce Contrat.

12. EXCLUSION DE GARANTIE ; LIMITATION DE RESPONSABILITE

SPIE certifie qu’elle a le droit d’accorder les licences décrites dans ce Contrat et est autorisée à exécuter ce Contrat. SPIE N’OFFRE AUCUNE GARANTIE ET NE FAIT AUCUNE DECLARATION D’AUCUNE SORTE, EXPRESSEMMENT OU TACITEMENT, QUANT AUX CONTENUS SOUS LICENCE, INCLUANT LA QUALITE, L’ORIGINALITE, LA PERTINENCE, LA FACILITE DE RECHERCHE, LE FONCTIONNEMENT, L’EXECUTION, LA COMPATIBILITE AVEC DES PROCESSUS INFORMATIQUES, LA QUALITE MARCHANDE OU L’ADAPTATION A UN USAGE PARTICULIER.
SPIE NE SERA PAS TENUE RESPONSABLE DES : DOMMAGES EXEMPLAIRES, SPECIAUX, INDIRECTS, ACCESSOIRES, CONSECUTIFS OU TOUT AUTRE DOMMAGE DECOULANT DE L’UTILISATION DE L’ABONNEMENT OU DES LICENCES ACCORDEES PAR LA PRESENTE, L’UTILISATION OU L’INCAPACITE D’UTILISER LA SPIE DIGITAL LIBRARY, L’EXECUTION DE SPIE SELON CE CONTRAT, LA RESILIATION DE CE CONTRAT PAR SPIE OU LA PERTE DE DONNEES, D'OCCASIONS D'AFFAIRES OU D'ACHALANDAGE, MEME SI SPIE AURAIT ETE INFORMEE OU AVAIT CONNAISSANCE DE LA POSSIBILITE DE TELS DOMMAGES. EN AUCUN CAS LA RESPONSABILITE TOTALE DE SPIE POUR TOUTE RECLAMATION, PERTE OU DOMMAGE CAUSEE PAR LA RUPTURE OU LA RESILATION DE CE CONTRAT NE POURRA DEPASSER LE MONTANT TOTAL PAYE PAR LE CLIENT A SPIE POUR L’ABONNEMENT A LA SPIE DIGITAL LIBRARY, POUR L’ANNEE EN COURS D’ABONNEMENT AU COURS DE LAQUELLE UNE TELLE RECLAMATION, PERTE OU DOMMAGE EST SURVENU, QUE CE SOIT DE MANIERE CONTRACTUELLE, DELICTUELLE OU AUTRE, Y COMPRIS NOTAMMENT LA NEGLIGENCE. La limitation de responsabilité qui précède et la restriction de certains dommages s’appliqueront indépendamment du succès ou de l’efficience d’autres mesures correctives. Aucune action ne pourra être intentée contre SPIE à moins qu’une plainte ne soit déposée dans l’année qui suit l’événement ayant donné lieu à la plainte.

13. EXONERATION

L’échec de SPIE à exercer tout droit mentionné dans ce Contrat ou l’exonération de quelque provision n’empêchera pas l’exercice futur d’un tel droit ou ne sera pas considéré comme une renonciation à une violation postérieure de la même disposition ou de toute autre disposition.

14. GENERALITES

Ce Contrat constitue le contrat plein et entier entre SPIE et l’Abonné et remplace toute communication ou contrat antérieur entre les parties en ce qui a trait au sujet ici en question. Ce Contrat peut être amendé seulement par un écrit signé par les deux parties.

SPIE et l’Abonné reconnaissent que les détails de ce Contrat sont confidentiels et ne peuvent être divulguées à un tiers sans l’accord écrit préalable de l’autre partie.
L’Abonné ne pourra pas assigner ou transférer les droits accordés dans ce Contrat. Les dispositions des Sections 5, 9, 10, 11, 12, et 13 survivront à l’expiration ou à la résiliation de ce Contrat.

Les personnes signant ci-dessous garantissent être autorisées à signer ce Contrat pour le compte de leurs organisations respectives.




	For Subscriber


Authorized Signature: 


_____________________________________

Name:_______________________________

Title:   _______________________________



Date:   ______ / ______  / ______
                   ( mm / dd / yy )
	  For Publisher     SPIE   

         
Authorized Signature:  


____________________________________

Brad S. Ferguson

Chief Operating & Finance Officer



Date:    ______ / ______ /_______
                     ( mm / dd / yy )






Appendix A
Listing of the Titles of the Licensed Material
(The SPIE Digital Library)



Proceedings of SPIE:  Starting at Vol 0001 (1963) 
Optical Engineering (OE):  Starting at Vol 1 (1962) 
Journal of Electronic Imaging (JEI): Starting at Vol 1 (1992) 
Journal of Biomedical Optics (JBO): Starting at Vol 1 (1996) 
Journal of Micro/Nanolithography, MEMS, and MOEMS (JM3):  Starting at Vol 1 (2002) 
Journal of Applied Remote Sensing (JARS):  Starting at Vol 1 (2007) 
Journal of Nanophotonics (JNP):  Starting at Vol 1 (2007) 
Journal of Photonics for Energy (JPE): Starting at Vol 1 (2011)
Journal of Medical Imaging (JMI): Starting at Vol 1 (2014)
Neurophotonics (NPh):   Starting at Vol 1 (2014)
Journal of Astronomical Telescopes, Instruments, and Systems (JATIS): Starting at Vol 1 (2015)
	Advanced Photonics: Starting at Vol 1 (2019)





SPIE eBooks are not included in the Licensed Materials under this Agreement.  
eBooks may be subscribed to or purchased as an “add-on” to the Subscriber’s subscription.  
Pricing available upon request.


Appendix B

Listing of Authorized Sites, Access Method and Contact Information



	Ref No.
	Site Physical Address (include city, country where appropriate)
	Access Methods: 
1) IP Addresses
2) Username & Password
3) Blind Login 
(DL Admin choose one)

	1.
	
	

	2.
	
	

	3.
	
	

	4.
	
	

	5.
	
	

	6.
	
	




			


		
	Primary Contact: 
	

	Name:
	

	Email Address:
	

	Phone Number:
	

	Fax Number:
	

	Mailing Address:
	






Appendix C

Pricing





	                                                                                                   Description

	 * Fees in US $$

	
SPIE Digital Library Subscription Fee for the term: 
Month Day, 20XX to Month Day, 20XX

	$xxxxx

	TOTAL 
	$xxxxx





	* Funds to be paid in $US Dollars.

SPIE Digital Library Agreement MS or WW (SDL Admin select option)        Page 1 of 3			Institution Name
											SPIE Account No. XXXXXX
